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Beste	  politicus	  van	  2010	  
Het	  jaar	  begon	  al	  goed	  toen	  op	  18	  januari	  Raadslid	  Dick	  de	  Vos	  door	  een	  onafhankelijke	  jury	  
werd	  verkozen	  tot	  politicus	  van	  het	  jaar	  2010.	  “Vasthoudend	  maar	  niet	  radicaal”	  was	  een	  de	  
reacties	  op	  de	  benoeming.	  Januari	  2012	  ging	  de	  wisselbeker	  naar	  Robert	  Jan	  van	  Ette	  van	  de	  
PvdA	  (links	  op	  de	  foto).	  	  
	  

	  	  
In	  2011	  stelden	  we	  veel	  raadsvragen,	  dienden	  we	  	  een	  flink	  aantal	  moties	  en	  
amendementen	  in,	  of	  waren	  we	  mede-‐ondertekenaar.	  Ook	  boden	  we	  een	  initiatiefvoorstel	  
aan	  over	  het	  terugdringen	  van	  gratis	  draagtassen.	  
	  
Bezuinigingen	  NME	  deels	  teruggedraaid.	  
In	  2010	  lukt	  het	  ons	  om	  middels	  een	  amendement	  de	  bezuinigingen	  op	  Natuur-‐	  en	  milieu-‐
educatie	  een	  jaar	  uit	  te	  stellen.	  In	  2011	  zijn	  de	  bezuinigingen	  wel	  doorgezet	  maar	  wisten	  we	  
de	  subsidie	  voor	  het	  natuurbelevingsproject	  Het	  Bewaarde	  Land	  middels	  een	  amendement	  
voor	  een	  aantal	  jaren	  te	  redden.	  Ook	  stemden	  we	  mee	  met	  een	  motie	  van	  D66	  om	  de	  
dierenweides	  te	  sparen,	  maar	  tekenden	  daarbij	  aan	  dat	  de	  educatieve	  waarde	  van	  
dergelijke	  parken	  voorop	  dient	  te	  staan.	  We	  zijn	  geen	  voorstander	  van	  dierenparken	  waar	  
dieren	  alleen	  om	  hun	  amusementswaarde	  worden	  tentoongesteld.	  Eerder	  hadden	  we	  hier	  
al	  een	  uitbreide	  serie	  bestuursvragen	  over	  gesteld.	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  



Gifvrij	  spelen	  

	  
	  
In	  februari	  hielden	  we	  met	  Tweede	  Kamerlid	  Esther	  Ouwehand	  een	  actie	  voor	  speeltuinen	  
zonder	  gif.	  Blijkens	  antwoorden	  op	  schriftelijke	  vragen	  gebruikt	  de	  gemeente	  Leiden	  geen	  
chemische	  bestrijdingsmiddelen	  zoals	  glyfosaat	  in	  het	  openbare	  groen,	  bij	  
kinderboerderijen,	  sportvelden	  en	  bij	  kades.	  Maar	  de	  gemeente	  Leiden	  gebruikt	  op	  
verharde	  oppervlakken	  nog	  wel	  Round-‐up,	  waarvan	  het	  werkzame	  bestanddeel	  glyfosaat	  
niet	  onomstreden	  is;	  het	  zou	  een	  verhoogd	  risico	  op	  kanker	  met	  zich	  meebrengen	  en	  sterfte	  
veroorzaken	  bij	  in	  het	  water	  levende	  organismen	  zoals	  amfibieën	  en	  vissen.	  Hoewel	  Leiden	  
op	  de	  goede	  weg	  is,	  zou	  deze	  gemeente	  dus	  nog	  een	  extra	  stap	  kunnen	  maken,	  zonder	  	  
landelijke	  regelgeving	  af	  te	  wachten.	  Kinderen	  spelen	  immers	  nog	  steeds	  op	  de	  stoep	  en	  op	  
straat	  en	  daar	  wordt	  nog	  wel	  Round-‐up	  gebruikt.	  
	  
Geen	  valkeniers	  tegen	  meeuwenoverlast	  
Het	  college	  kwam	  met	  een	  pakket	  van	  maatregelen	  om	  meeuwenoverlast	  te	  beperken.	  Met	  
alle	  maatregelen	  kon	  de	  PvdD	  leven,	  behalve	  de	  inzet	  van	  valkeniers.	  Het	  houden	  van	  
roofvogels	  is	  zeer	  dieronvriendelijk	  en	  wakkert	  hobbyisme	  en	  illegale	  nest-‐praktijken	  aan.	  	  
Via	  een	  amendement,	  met	  steun	  van	  o.a.	  de	  VVD,	  wisten	  we	  de	  inzet	  van	  valkeniers	  uit	  het	  
plan	  van	  aanpak	  te	  schrappen.	  Het	  hierdoor	  bespaarde	  geld	  van	  640.000	  euro	  bestemden	  
we	  voor	  ondergrondse	  containers,	  waardoor	  het	  voedsel	  onbereikbaar	  wordt	  voor	  de	  
meeuwen.	  	  
	  
	  



Dierenwelzijn	  en	  huiselijk	  geweld.	  
In	  2011	  presenteerde	  de	  burgemeester	  (als	  portefeulliehouder)	  een	  Integraal	  
Veiligheidsbeleid.	  Wat	  ons	  betreft	  niet	  integraal	  genoeg,	  want	  de	  dieren	  ontbraken	  totaal.	  	  
Het	  aantal	  incidenten	  van	  grove	  dierenmishandeling	  is	  binnen	  Leids	  grondgebied	  gelukkig	  
niet	  groot.	  Tijdens	  de	  commissiebehandeling	  vroeg	  de	  PvdD	  echter	  aandacht	  voor	  de	  relatie	  
tussen	  dierenmishandeling	  of	  -‐verwaarlozing	  en	  huiselijk	  geweld	  (cirkel	  van	  geweld).	  De	  
burgemeester	  zegde	  toe	  contact	  op	  te	  zullen	  nemen	  met	  dierenhulpverleners	  (dierenartsen,	  
asielmedewerkers,	  personeel	  van	  de	  dierenambulance	  enz.)	  om	  vroegtijdig	  signalen	  op	  te	  
vangen.	  	  
	  
Dieren	  bij	  de	  3-‐oktoberoptocht	  
Op	  3	  oktober	  viert	  Leiden	  het	  Ontzet	  van	  Leiden	  van	  1574.	  Tradtioneel	  met	  een	  optocht	  van	  
praalwagens,	  fanfarecorpsen	  enz.	  In	  2011	  liepen	  er	  ook	  een	  kameel	  en	  een	  troep	  ganzen	  
mee,	  wat	  een	  hoop	  stress	  met	  zich	  meebracht.	  Wij	  hebben	  vragen	  gesteld	  over	  de	  
herkomst,	  de	  verzorging	  en	  het	  nut	  van	  het	  meelopen	  van	  deze	  dieren.	  Wij	  zien	  dieren	  niet	  
als	  vermaaksobject	  maar	  als	  wezens	  met	  een	  eigen	  waardigheid.	  	  
	  
Eind	  aan	  gratis	  tasjes	  
Leidenaren	   gooien	  per	   jaar	   64	  miljoen	   tasjes	   in	   de	  prullenbak.	   Tweederde	  daarvan	  wordt	  
gratis	   meegegeven.	   Dat	   zijn	   125.000	   gratis	   tasjes	   per	   dag,	   zo	   blijkt	   uit	   cijfers	   van	   de	  
Europese	   Unie.	   In	   navolging	   van	   een	   initiatief	   uit	   Amsterdam	   dienden	   we	   een	  
initiatiefvoorstel	   in	   om	   een	   einde	   te	   maken	   aan	   alle	   gratis	   draagtasjes	   middels	   een	  
gemeentelijke	   taks	   in	   combinatie	   met	   goede	   afspraken	   met	   de	   winkeliers.	   Het	   voorstel	  
wordt	   februari	   2012	   in	   de	   commissie	   besproken.	  Ook	   deden	  we	   alle	   keren	  mee	  met	   een	  
actie,	   samen	   met	   GroenLinks,	   om	   handmatig	   plastic	   uit	   de	   Leidse	   grachten	   te	   vissen

	  



Illegale	  boomkap	  
Leiden	  is	  de	  dichtsbebouwde	  stad	  van	  Nederland.	  Parken	  en	  groenstroken	  komen	  
voortdurend	  in	  de	  verdrukking.	  Dieren	  kunnen	  in	  Leiden	  vrijwel	  geen	  kant	  op.	  Groot	  was	  
dan	  ook	  onze	  verontwaardiging	  toen	  we	  merkten	  dat	  een	  broedboom	  van	  een	  bosuilenpaar	  
was	  “opgeknapt”	  met	  als	  gevolg	  dat	  het	  paar	  niet	  tot	  broeden	  kwam.	  Ondanks	  raadsvragen	  
hierover	  werd	  de	  boom	  vervolgens	  zonder	  kapvergunning	  gekapt,	  waarna	  we	  vervolgvragen	  
stelden.	  Wij	  grijpen	  deze	  casus	  aan	  om	  te	  komen	  tot	  een	  zorgvuldiger	  groenbeheer	  en	  meer	  
communicatie	  met	  burgers	  die	  zorg	  dragen	  voor	  hun	  leefomgeving.	  
Natuur	  is	  in	  onze	  ogen	  geen	  decoratie,	  maar	  een	  noodzakelijk	  oase	  van	  rust	  voor	  dier	  en	  
mens.	  Dieren	  vinden	  er	  voedsel,	  bomen	  vangen	  fijnstof	  uit	  de	  lucht	  en	  mensen	  vinden	  er	  de	  
noodzakelijke	  rust.	  Daarom	  stelden	  we	  kritische	  vragen	  bij	  het	  plan	  van	  D66	  om	  barbecuen	  
te	  faciliteren	  in	  parken.	  We	  vinden	  dat	  ook	  geen	  goed	  idee	  omdat	  hiermee	  de	  
vleesconsumptie	  aangewakkerd	  wordt.	  
	  
Duurzaam	  dineren	  
Samen	  met	  de	  werkgroep	  Leiden	  en	  omstreken	  organiseerden	  we	  een	  enquête	  onder	  
Leidse	  restaurants.	  Met	  een	  jury,	  bestaande	  uit	  topkok	  Eric	  van	  Veluwen,	  Tweede	  Kamerlid	  
Esther	  Ouwehand,	  werkgroepvoorzitter	  Martine	  van	  Schaik	  en	  raadslid	  Dick	  de	  Vos	  stelden	  
we	  een	  duurzame	  top-‐3	  samen	  met	  een	  juryrapport.	  Volgens	  Eric	  van	  Veluwen	  hoeft	  een	  
keuze	  voor	  duurzaamheid	  nier	  duurder	  te	  zijn.	  Door	  te	  kiezen	  voor	  streek-‐	  en	  
seizoensproducten,	  en	  door	  minder	  te	  verspillen,	  is	  het	  juist	  goedkoper	  dan	  de	  traditionele	  
restaurants.	  Restaurant	  Fresh	  &	  Fast	  won	  met	  stip.	  Er	  waren	  vele	  positieve	  reacties.	  In	  2012	  
herhalen	  we	  de	  actie	  en	  breiden	  we	  hem	  uit	  tot	  Leiden	  en	  de	  omliggende	  gemeentes.	  
	  
Vuurwerkverbod	  in	  parken	  
Vuurwerk	  is	  een	  bron	  van	  stress	  voor	  dier	  en	  mens	  en	  zorgt	  voor	  enorme	  milieuschade.	  
In	  2010	  riepen	  we	  het	  college	  op	  tot	  een	  verbod	  op	  vuurwerk	  binnen	  de	  gemeentegrenzen,	  
maar	  de	  gemeente	  is	  gehouden	  aan	  landelijke	  regelgeving.	  Eind	  2011	  hebben	  we	  
bestuursvragen	  gesteld	  om	  het	  afsteken	  op	  zijn	  minst	  in	  parken	  te	  verbieden,	  zodat	  er	  
tenminst	  nog	  één	  toevluchtsoord	  is	  voor	  dieren	  in	  het	  wild.	  Ook	  is	  de	  milieuschade	  hier	  het	  
grootst.	  	  
	  
Geen	  nieuwe	  snelwegen,	  bedrijventerreinen	  of	  parkeergarages	  
Leiden	  is	  een	  centrumgemeente	  en	  ligt	  op	  een	  kruispunt	  binnen	  de	  Randstad.	  Veel	  
beslissingen	  over	  de	  infrastructuur	  overstijgen	  de	  gemeentegrenzen	  en	  liggen	  op	  provinciaal	  
of	  zelfs	  landelijk	  niveau.	  Wij	  kiezen	  niet	  voor	  asfalt	  omdat	  dit	  geen	  wezenlijke	  oplossing	  is:	  
nieuwe	  snelwegen	  trekken	  meer	  verkeer	  aan.	  We	  kiezen	  veeleer	  voor	  duurzame	  



oplossingen:	  werk	  naar	  de	  medewerkers	  verplaatsen	  en	  niet	  andersom.	  Toch	  moeten	  we	  
soms	  keuzes	  maken	  tussen	  verschillende	  varianten	  in	  de	  infrastructuur.	  
In	  de	  keuze	  voor	  de	  variant	  die	  de	  A44	  met	  de	  A4	  moet	  verbinden	  (de	  Rijnlandroute)	  kiezen	  
wij	  vooralsnog	  voor	  de	  Churchill	  Avenue	  en	  niet	  voor	  de	  variant	  door	  de	  natuurrijke	  polders	  
langs	  de	  zuidflank	  van	  de	  stad.	  	  
De	  beste	  oplossing	  voor	  de	  oostelijke	  randweg	  om	  Leiden	  (de	  Ringweg	  Oost)	  ligt	  op	  
Leiderdorps	  grondgebied.	  Jammer	  dat	  zowel	  Leiderdorp	  als	  de	  provincie	  vasthouden	  aan	  
gemeentegrenzen	  en	  oplossingen	  niet	  op	  een	  ruimere	  schaal	  bekijken.	  	  	  
Het	  geldverslindende	  prestigeproject	  de	  Rijn	  Gouwe	  Lijn	  is	  voorlopig	  afgeblazen.	  De	  fractie	  
heeft	  nooit	  het	  nut	  ingezien	  van	  een	  lightrailverbinding	  van	  Gouda	  naar	  de	  binnenstad	  van	  
Leiden,	  wel	  van	  een	  flexibele	  verbinding	  naar	  de	  kust.	  Die	  kan	  goed	  uitgevoerd	  worden	  
middels	  busjes	  die	  op	  biogas	  rijden	  of	  elektrisch	  worden	  aangedreven.	  
	  
Fractie	  

	  

De	  fractie	  bestond	  eind	  2011	  uit	  4	  personen	  In	  2011	  werden	  Jacques	  de	  Jong	  en	  Erik	  van	  
den	  Doel	  beëdigd	  als	  duoraadsleden.	  Ze	  nemen	  respectievelijk	  	  zitting	  in	  de	  commissie	  
Ruimte	  en	  Regio	  en	  de	  commissie	  Onderwijs	  en	  Samenleving.	  Jeroen	  Schrama	  houdt	  zijn	  
plek	  in	  de	  commissie	  Werk	  en	  Financiën	  en	  raadslid	  Dick	  de	  Vos	  in	  de	  commissie	  
Leefbaarheid	  en	  Bereikbaarheid.	  In	  deze	  laatste	  commissie	  komen	  specifieke	  dierenwelzijn-‐,	  
natuur-‐	  en	  milieuzaken	  aan	  de	  orde.	  
Al	  onze	  bijdragen,	  raadsvragen,	  moties	  en	  amendementen	  staan	  op	  de	  website	  van	  PvdD	  
Leiden:	  http://leiden.partijvoordedieren.nl/.	  Ook	  Twitter	  gebruiken	  we	  intensief:	  
	  

Dick	  de	  Vos,	  3	  februari	  2012	  	   	   	  


